

Palestinian organization with special consultative status since 2006

Oral Statement UNHRC Session #53

Item 7: Interactive Dialogue with the SR on the Occupied Palestinian Territory

السيد الرئيس، السيدات والسادة ممثلات وممثلو الدول،  
اسمي سناء دقة، وأنا زوجة الأسير الفلسطيني وليد دقة (وهذه ابنتنا ميلاد). أتواجد هنا اليوم كي ألفتُ  
انتباه حضراتكم إلى الوضع الصحي الحرج للمناضل وليد. وليد فلسطيني يبلغ من العمر 62 عاماً أنهى  
كامل مدة محكوميته البالغة 37 عاماً في 24 آذار 2023 في السجون الإسرائيلية، ويعاني حالياً من  
سرطان قاتل. أضافت منظومة الاستعمار والابرتهايد "إسرائيل" إلى حكمه الأصلي سنتين لمجرد أنه حاول  
الحصول على هاتفٍ محمولٍ. ما زالت السلطات الإسرائيلية تحرم وليد بشكلٍ تمييزيٍّ وتعسفيٍّ من حقِّه في  
الحصول على إفراجٍ مبكرٍ بهدف العلاج.

هنالك أكثر من 700 أسير فلسطيني يواجهون سياسة الإهمال الطبي، 23 منهم يعانون من أورام سرطانية  
قاتلة. ورغم أنّ وليد حالة من بين تلك الحالات، ورغم أنّه أنهى حكمه الأصلي، إلا أنّ وليد هو أقدم الأسرى  
ويواجه خطر الموت بحسب عدة تقارير بما فيها تقرير مصلحة السجون الإسرائيلية.

إن تنكر إسرائيل للحقّ في الحرية لا يقتصر على الفلسطينيين سكان الأرض المحتلة عام 1967.  
لذا، وليد وأنا وطفلتنا ميلاد، نطالبُ حضراتكم:  
بالتدخل الفوريّ عبر اتّخاذ إجراءاتٍ عمليّةٍ ضاغطةٍ على إسرائيل من أجل إطلاق سراح وليد والأسرى ال  
23 المصابين بالسرطان في الحال.

English follows.

Mr. President and state representatives,

My name is Sana Daqqah and I am the wife of the Palestinian prisoner Walid Daqqah (and this is our daughter Milad). I want to draw your attention to the critical health situation of my husband, Walid (62 years old), who has served his full sentence of 37 years on 24 March 2023 and suffers from an aggressive cancer. Israel has added 2 years to his sentence merely because he attempted to acquire a mobile phone and is discriminately denying Walid early release.

There are more than 700 Palestinian prisoners facing a policy of discriminatory medical negligence, and that 23 of them suffer from fatal cancers, and Walid is one of those cases. Walid, who has finished his original sentence is the oldest of these prisoners, is facing imminent death, according to the reports, including the report of the Israeli Prison Services.

Israeli deprivation of liberty is not limited to the Palestinian territory or people colonized in 1967.

Therefore, Milad and I call on you to urgently Intervene, to pressure Israel to release Walid Daqqah and the 23 other prisoners immediately.